
	

	

	
	
	

	
 
JIANG Wei	
CEO, Legendary East	
General Manager, Wanda Media	
	
JIANG Wei joined Legendary East in January after a successful 20-plus-year career with 
major Hollywood, Hong Kong and Chinese companies in China. At	Legendary East, he 
successfully distributed Pacific Rim: Uprising and Skyscraper in China, and in August 
assumed the added position of General Manager, Wanda Media. As Managing Director 
of Gravity Pictures from 2013 to 2017, he produced and distributed Chinese films and 
executive produced The Meg, a Warner Bros. hit and the most successful U.S.-China 
co-production to date. Before Gravity, Jiang led EDKO Films in China and was involved 
in the production and distribution of many Chinese movies, including Fearless, Kung Fu 
Hustle and Lust, Caution. He also managed the China distribution of Universal titles, 
including Slumdog Millionaire, The Bourne Ultimatum, The Bourne Legacy, Fast 
Five and Fast & Furious 6. Earlier at Sony, he oversaw the China distribution of, among 
other titles, Crouching Tiger, Hidden Dragon.  
 
姜伟 
传奇东⽅⾸席执⾏官 

万达影业总经理 

 
姜伟拥有⼆⼗多年在好莱坞、⾹港、中国电影公司担任⾼管要职的从业经历。今年⼀⽉出
任传奇东⽅⾸席执⾏官，主导好莱坞电影《环太平洋：雷霆再起》《摩天营救》在中国⼤
陆地区发⾏。⼋⽉，姜伟正式出任万达影业总经理。2013 年⾄ 2017 年期间，姜伟出任引
⼒影视执⾏董事，主导开发制作与华纳兄弟影业联合制作的全球电影《巨⻮鲨》，该⽚获
得国内外赞誉，成为迄今最成功的中美合拍电影。此前，姜伟加⼊安乐影⽚有限公司，任
中国区总代表，期间参与制作并发⾏数部优秀华语电影《霍元甲》《功夫》《⾊戒》，并
代理美国环球影⽚公司电影在中国⼤陆地区的发⾏⼯作，成功引进发⾏《贫⺠窟的百万富
翁》《谍影重重 3&4》及《速度与激情 5&6》。在索尼影视娱乐公司任职期间，姜伟参与
策划发⾏享有盛誉的电影《卧⻁藏⻰》。 


